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طبیعت

مطالعه در خصوص شکل گرفتن اولین اجتماعات بشری 
و تمدن ها از ابتدایی ترین مواردی است که اهمیت موضوع 
طبیعت را به یادآور می شــود. مواردی که امروز زیر سایه 
پیشــرفت تمدن ها کم اهمیت جلوه داده شده اند و امروزه 
این جوامع بشری هستند که با دست خود تیشه برداشته 
و به ریشــه علل پیدایش وجود خود و شکل گیری اولین 
اجتماعات می زند. موضوع آب و درختان امروزه تبدیل به 
چالش برانگیزترین مباحث روز در جوامع مختلف انسانی 

در سراسر جهان تبدیل شده است. 
بشر در طول دوران طبیعت را استخراج کرده است و بعد 
از انجام مراحل مختلف برای بهبود دادن ماهیت آن جهت 
اســتفاده از این مواد در زندگی و وسایل هر روزه خودمان  
آنچنــان بایــد ماهیت وجودی آنها دیده نشــده اســت. 
تحقیقات نشــان می دهد موازت با پیشرفت دانش بشری 
آنچنان که باید ارزش طبیعت بیشــتر نشده است یا بهتر 
است بگوییم به موازت اســتفاده بشر از مهد فعالیت های 
انســانی آنچنان که باید جایگزینی برای آن در نظرگرفته 
نشــده است. این موضوع امروز ســبب تشکیل گروه های 
حافظ محیط زیســت شده است. تقریباً می توان ادعا کرد 
گردهمایی در سطح جهانی تشکیل نمی شود مگر اینکه در 

حاشیه آن اعتراضات محیط زیستی برگزار نشود.
اما موضوع درخت نیز از این قائده مستثنی نیست. درختی 
که از آن به عنوان ریه های تنفســی زمین یاد می شود و 
در آموزه های اســامی نیز بر حفظ و نگه داشت آن بسیار 
تأکید می شود.  امروز در سازو کارهای شهری آنچنان که 
باید به جایگاه درخت ارج نهاده نمی شــود و متأسفانه به 
جــای پرکردن جای خالی درختان در میان باغات با نهال 
یا درختان جوان تر، به راحتی با تغییر کاربری آن قطعه از 
باغ موافقت می شود اقدامی که ممکن است مابقی درختان 

را تحت تأثیر قرار دهد. 
بــه هر حال موضــوع درخت و درختکاری مســئله ای با 
اهمیت در دوران جنگل خواری وگســترش شهرنشینی 
اســت. بعید نیست روزی فرا برسید که بشر با دست خود 
عواملی را که موجب شــکل گیری تمدن ها شــده است با 

اقدامات نسنجیده از بین ببرد.  3

رئیس کمیسیون اقتصاد و 
سرمایه گذاری شورای اسلامی 

شهر شیراز خبر داد:

برگزاری اولین همایش 

بین المللی سرمایه گذاری 

در سال آینده

2

سخنگوی سازمان انرژی اتمی:
دسترسی به افراد در مراکز 
هسته ای ایران صحت ندارد

انرژی  سازمان  کمالوندی، سخنگوی  بهروز 
اتمی در مورد برخی ادعا ها پیرامون اعطای 
دسترســی به افراد در گفت وگو های ایران و 
اژانس گفت: در طول دو روزی که گروسی 
و هیئت همراه در ایران بودند هیچ گاه بحث 

دسترسی به افراد مطرح نشد و هیچ ...

نرخ تورم سال آینده کمتر از امسال خواهد بود
صفحه 5

رئیس جمهور:
 ساخت 23 هزار مسکن توسط 

کمیته امداد از جلوه های 
ارزشمند این نهاد است

ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور  آیت ا... ســید 
در آییــن واگذاری۲۳ هزار واحد مســکن به 
خانواده های تحت پوشش کمیته امداد سراسر 

2کشور در پاستور، کلید ۲۳ هزار...

معاون امنیتی انتظامی  وزیر کشور:
طراحان مسمومیت های 

دختران دانش آموز همان 
طراحان شعار زن، زندگی و 

آزادی هستند
ســید مجید میراحمــدی، معــاون امنیتی 
انتظامی وزیر کشور در مورد مسمومیت های 

اخیر پیش آمده برای دانش آموزان... 2

شرکت نمایشگاه های 
بین المللی فارس 
برگزار می کند 

نخستین جشنواره گل و گیاه عیدانه ، نخســتین نمایشگاه تولیدات مشاغل خانگی )عیدانه( ، نمایشگاه شیرینی و شکلات ، 

سیزدهمین نمایشگاه سفره هفت سین، گل آرایی و تزیینات منزل و سیزدهمین نمایشگاه سوغات، هدایا و هنرهای دستی بانوان 
ارائه بلیت بازدید دریافت شده از وبسایت www.farsfair.ir الزامی است.

15 الی 19 اسفند ماه 

ساعت بازید: 16 الی 21

مکان: شیراز - شهرک گلستان - بلوار دهخدا - محل دائمی نمایشگاه های بین المللی فارس

تلفن: 071-36200040-44
نمابر: 36200047

www.farsfair.ir :وبسایت

تخته گاز 
کرایه تاکسی

 ایراد فرمانداری به ســاخت فیلم »وضعیت نارنجی«، 
بررسی لایحه شــهرداری در خصوص کرایه تاکسی و 
اتوبوس از جمله مصوبات صحن علنی در جلســه صد 
و هفتم ســال 1401بود. با توجه به اینکه مشــارکت 
شهرداری درساخت فیلم »وضعیت نارنجی« که حاوی 
آموزش های شــهروندی بوده و در شــهر شیراز تهیه و 
ساخته می شــود و مرتبط با مسائل اجرایی شهرداری 

می باشــد و همچنین طرف قرارداد شهرداری شرکت 
فیلم سازی کشــتان فیلم می باشــد و از محل بودجه 
آموزش شــهروندی شــهرداری شــیراز تأمین اعتبار 
می گردد، لذا شــورای اسامی  شهر شــیراز به مصوبه 
اصرار  مورخ 1401/11/۲4  شماره 1401/171۳9/ش 
می نمایــد. پرداخــت هدیه یک میلیــون و 500 هزار 

تومانی به مناسبت ولادت با ...

تعلق سهام عدالت به 
جاماندگان تا پایان اسفند 

صفحه7قطعی می شود

صفحه ۳

رئیس سازمان فرهنگی شهرداری شیراز بیان کرد: 
برگزاری رویداد آیینی پخت سمنی شیرازی

شهردار منطقه چهار:
33بلوار صلح به طور کامل 2 بانده شد

خانواده های دارای 4 فرزند و بیشتر 
زمین یا واحد مسکونی می گیرند

فارس- نمایندگان مجلس شــورای اســامی در نشست 
علنی در جریان بررسی بخش هزینه ای لایحه بودجه سال 
140۲ کل کشــور، با اصاح بنــد )ح( تبصره )11( ماده 
واحده این لایحه دربــاره تحقق قانون حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت به پیشــنهاد زهره ســادات لاجوردی، 

نماینده تهران موافقت کردند.
بر اســاس بند )ح( تبصره )11( ماده واحده لایحه بودجه 
140۲؛ به منظــور حمایــت از خانــواده و تحقق جوانی 
جمعیت، وزارت راه و شهرســازی مکلف اســت در سال 
140۲ یــک قطعه زمین یــا واحد مســکونی   به صورت 
رایــگان در قالب شــرایط منــدرج در مــاده )4( قانون 
حمایــت از خانــواده و جوانی جمعیت بــه خانواده های 
 دارای 4 فرزند و بیشــتر زیر ۲0 سال، چهار قلو و بیشتر 

اختصاص دهد.
زهره ســادات لاجوردی، نماینده تهــران در توجیه این 
پیشنهاد خود گفت: در سال 1401 تنها 14 مورد خانواده 
4 قلو داشــته ایم که درصد پایینی اســت لذا با توجه به 
شــرایط جمعیتی و اهمیت اجرای سیاســت های اباغی 
باید این مشــوق به خانواده های 4 فرزند و بالاتر که البته 

فرزندان آنها زیر ۲0 سال باشند، نیز تعلق گیرد.
در ادامــه نمایندگان با بند )ط( تبصره )11( ماده واحده 
لایحه بودجه 140۲نیز موافقت کردند که بر اســاس آن؛ 
وزارت راه وشهرســازی موظف است در  صورت ایجاد شهر 
جدید و یا توسعه شهرها در چهار چوب قوانین و مقررات 
مربوط نســبت به تأمین زمین برای ایجاد زیرساخت های 
مورد نیاز صدا و ســیمای جمهوری اســامی ایران اقدام 

نماید.

 عرضه  لاستیک خودرو سواری با نرخ 
مصوب از امروز

فارس، امید قالیباف، سخنگوی وزارت صمت اظهار کرد: 
از امروز فروش لاستیک سواری به قیمت مصوب از طریق 

پلتفرم های معرفی شده انجام می شود.
وی افــزود: متقاضیان تایر ازطریــق پلتفرم های معرفی 
شــده در وبســایت Tire.iraninanasnaf.ir می تواننــد 
فروشــگاه هایی که تایر با قیمت مصوب می فروشــند را 

شناسایی کنند.
ســخنگوی وزارت صمت اظهار داشــت:  فروشــگاه های 
خرده فروشــی تایر نیز بــه میزان ثبت فــروش خود در 

پلتفرم های مذکور، لاستیک دریافت خواهند کرد.
قالیباف در مورد مزیت این طــرح گفت : افزایش نظارت 
و شــفافیت توزیع و فروش لاستیک سواری از طریق این 
پلتفرم ها و بــا کمک اصناف و مردم، از جمله اهداف این 
طرح اســت، همچنین نظارت می شــود که تایر با قیمت 

مصوب ستاد تنظیم بازار به فروش برسد.

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور:
 مدارس کشور درگیر پدیده ای به نام 

هراس اجتماعی نیز شده اند

تسنیم- ســردار غامرضا جالی، رئیس سازمان پدافند 
غیرعامل کشــور یادداشتی در خصوص رخدادهای اخیر 
در مدارس نوشــت: از روز نخستین که خبر مسمومیت  
برخی از دانش   آموزان عزیزمان در قم اعام شد علی رغم 
اینکه اساســاً این رخداد در لایه ایمنی و امنیت زیستی  
روی داده بــود تیم های ویژه ســازمان پدافند غیرعامل 
کشــور بر ســر صحنه حاضر شــدند و در همــکاری با 
دســتگاه های امنیتی و اطاعاتی نسبت به نمونه برداری 
از محیط و انجام تســت های مختلف از دانش آموزان و... 
مبادرت کردند. دانش آموزان عایم بالینی مثل سرگیجه 
و ســردرد داشتند اما هیچ یک از تیم ها نتوانستند در آن 
مقطع سرنخ قابل تاییدی از عامل مسمومیت پیدا کنند 
و چند نمونه هایی هم که به دســت آمد قطعیت لازم را 
نداشــت. آنچه که امروز در برخی مــدارس رخ می دهد 
ناشی از مداخله مســتقیم جریان نفاق و معاندین کشور 
اســت که تاش دارند با گشودن جبهه جدیدی از جنگ 
ترکیبی فشــارها را علیه دولت و ملت با برچســب نقض 

حقوق بشر تشدید کنند. سناریو خبیثانه ای است.
مســموم کردن دختران دانش آموز فقط از دســت همان 
گروهکی بر می آید که پیشتر دستش به خون هفده هزار 
نفر از مردم ایران آغشــته اســت. البته که این گروهک 
بــدون اجازه از اربابــان آمریکایی خود قــدم از قدم بر 
نمی دارند. اما اکنون چه می شــود و چه باید بکنیم؟ این 
اطمینــان خاطر را به همه مردم عزیز ایران می دهیم که 
دستگیری و مقابله با عاملین حوادث اخیر در دستور کار 
نخست همه دستگاه های اطاعاتی و امنیتی کشور است 
و قطعا شــبکه نفاق به زودی رســوا می شود و به سزای 
عمل ننگین خود می رســد. اما باید چند نکته را در نظر 
داشته باشیم. اول اینکه در کنار تاش دشمن برای بر هم 
زدن امنیــت مدارس باید بدانیم که امروز فضای عمومی 
و به ویژه مدارس کشــور درگیر پدیــده ای به نام هراس 

اجتماعی نیز شده اند.
این بدین معنا نیست که مسمومیت ها واقعی نیست بلکه 
نکته اینجاســت که القای یک تــرس عمومی می تواند با 
ضریب قابــل توجهی تعداد نمونه ها را افزایش بدهد.دوم 
اینکه همه با هر عاقه و گرایشــی می بایســت نسبت به 
تأمین امنیت مدارس احساس مسئولیت کنیم. امروز هم 
همه باید آگاه و هوشــیار باشیم. مردم می توانند هرگونه 
موارد مشــکوک را به نهادهای اطاعاتــی اطاع دهند. 
سوم اینکه در این شرایط خانواده ها باید بیشتر از گذشته 
با فرزندان به ویژه نوجوانان خود گفتگو داشــته باشــند. 
فراموش نکنیم سرکردگان جریان نفاق تمرکز برنامه های 
رسانه ای و عملیات روانی را بر روی نسل جوان و نوجوان 
ما گذشــته اند. قطعاً این زمســتان به پایان می رساند و 

روسیاهی آن به چهره بدخواهان ملت خواهد نشست.

وزیر آموزش و پرورش:

درباره غیرحضوری شدن مدارس تصمیمی گرفته نشده است
اقداماتی برای کاهش قیمت دلار 

شروع شده است
ایســنا، یوســف نــوری، وزیــر آمــوزش و پــرورش در 
حاشــیه دهمیــن همایش و نمایشــگاه ملی و ســومین 
 همایــش بین المللی »مدرســه ایرانی، معمــاری ایرانی« 
در پاســخ به پرسشــی درباره آخریــن تصمیمات اتخاذ 
 شــده پیرامــون فعالیت مــدارس اظهــار کــرد: تقریباً 
می شــود گفــت کــه تاکنــون جلســات بســیاری در 
ســطوح مختلــف برگزار شــده اســت، دســتگاه های 
مختلــف روی ایــن موضــوع اخیــر بحــث داشــتند 
 امــا واقعیــت این اســت کــه نظــرات بســیار متفاوت 

هستند. 
وی افــزود: اکنون می بینیــد که رســانه های بیگانه هم 
از روزهــای گذشــته روی ایــن موضــوع از جنبه های 
 روانــی اجتماعــی متمرکــز شــده اند و جــوی ایجــاد 

شده است. 
وی بــا بیان اینکه این موضوع هم در جلســه ای با حضور 
سران مطرح شد گفت: برای قطعیت موضوع، دوستان ما 
با جدیت کامل دارند کار می کنند که نتیجه را به ما اعام 
کنند و ما هم درخواست کردیم که زودتر به ما اعام کنند 

که ما تداوم فعالیت را داشته باشیم.
وی در پاســخ به اینکه پس بحث آموزش مجازی اکنون 
مطرح نیســت؟ اظهار کــرد: هنوز خیر، در جلســه روز 

گذشته با سران به این تصمیم نرسیدیم. 
وی همچنین درباره غیبت هــای دانش آموزان از مدارس 
در روزهــای اخیر گفت: همکارانم دانش آموزان را مراعات 
می کنند به جهت اینکه اولیاء خیلــی نگران بودند. البته 
نمونه تدریس ها را داریم و همکارانم معلمان را راهنمایی 

می کنند. 
صدور دســتورالعمل به مدارس در صورت مواجهه با 

مسمومیت
وی همچنیــن دربــاره دســتورالعمل صــادر شــده به 
مــدارس پیرامون مســمومیت های اخیــر توضیح داد و 
گفت: یک دســتورالعمل کلی اســت و شــامل اینکه اگر 
مدیران مــدارس با چنین پدیده ای مواجه شــدند مکان 
 را بــا تعجیــل ترک کنند یــا مکانی را مشــخص کنند. 
یا اگر دانش آموزی درگیر شد با رعایت پروتکل ها به مراکز 

درمانی ارجاع دهند. 
نوری افــزود: دانش آموزان هم مراقب باشــند که در راه 
وســیله ای را در کیف اینها قــرار ندهند. همچنین گفتیم 
قبلــش کاســها را بازدیــد کننــد و حصــول اطمینان 
کنند شــیئی یا چیزی در کاس ها نباشــد. متخصصان 
 در حــال بررســی هســتند و نتیجــه را به مــا بگویند، 

اعام می کنیم.

صدا و سیما- شــهباز حسن پور بیگلری، 
نایب رئیس کمیسیون اقتصادی و نماینده 
مردم کرمان در مجلس شــورای اسامی 
 دربــاره مصوبه جدید شــورای هماهنگی 
اقتصــادی ســران قــوا که براســاس آن 
پتروشــیمی  و  فــولادی  شــرکت های 
باید صــد در صــد ارز خود را بــه مرکز 
مبادلــه ایــران عرضه کننــد، گفت: یکی 
از راه هــای مدیریــت نــرخ ارز، عرضــه 
مبادلــه  مرکــز  در  صادرکننــدگان   ارز 
ایــران اســت. ایــن کار مثبــت ارزیابی 
می شــود، امــا بایــد در نظر داشــت که 
بــرای اشــتیاق بــه انجــام آن و تکــرار 
نیاز به تشــویق اســت، بنابرایــن انتظار 
 مــی رود تا دولت در ایــن زمینه قدم های 

اساسی بردارد.
بخــش  اظهــار داشــت:  ادامــه  وی در 
خصوصــی اقتصــاد بایــد اجــازه انجام 
واردات کالا هــای مجاز را داشــته باشــد 
و این خود می تواند تشــویق به حســاب 
آید و شــاید تأثیر بهتری در مقایســه با 

نصیحت و پند و اندرز داشــته باشــد. این 
کار را می تــوان در حوزه هــای مختلفــی 
مانند خشــکبار، محصولات کشاورزی و ... 
داشــت و چنانچه براساس برنامه منظم با 
 دوراندیشی صورت گیرد، هیچ زیانی وارد

نخواهد کرد.
نایب رئیس کمیســیون اقتصادی در ادامه 
افزود: مجلس از مصوبه اقتصادی سران قوا 
حمایت می کند و برای کاهش قیمت دلار 
هم اقداماتی شروع شــده، امید می رود تا 
هر چه سریع تر به نتیجه برسد و از نگرانی 

مردم کاسته شود.
شــهباز حســن پور بیگلری، نایب رئیس 
کمیســیون اقتصادی در ایــن رابطه بیان 
کرد: نکته ای که باید مورد توجه قرار گیرد 
و تقریباً تمام کارشناسان اقتصادی هم بر 
 آن تأکید داشــتند، امر ونهی ناپذیر بودن 

اقتصاد است. 
اقتصاد هر کشــوری بیش از هر چیز نیاز 
به بحث های کارشناســی دارد تا مسیر در 

نتیجه آن روشن شود.

ایرنا - ســخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
به نقل از رئیس ســازمان انرژی اتمی ایران گفت که با ســفر اخیر 
مدیــر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی ایران به تهران، بهانه جویی 

دشمنان در موضوع هسته ای کشورمان رفع شد.
ابوالفضل عمویی در توضیح نشســت عصر روز گذشــته کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس به خبرنگاران گفت: در این 
نشســت که محمد اســامی، رئیس ســازمان انرژی اتمی و بهروز 
کمالوندی، معاون ســازمان برای بررســی ابعاد و نتایج سفر رافائل 
گروسی، مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران برگزار شد.

سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس افزود: 
در این نشســت رئیس ســازمان انرژی اتمی آخرین وضعیت برنامه 
هســته ای کشــور را در تولید و ذخائر اورانیوم غنی شده تشریح و 
خاطرنشــان کــرد: در هفته های اخیر کســانی کــه مخالف برنامه 
هســته ای ایران بودند، با تمرکــز بر برخی مــوارد از جمله یافتن 
ذره ای اورانیوم فراتر از ۶0 درصد یا طرح سوال درباره نحوه چینش 
آبشارهای جدید ســانتریفیوزها )DIQ(، سعی می کردند به فضای 

سیاســی علیه برنامه هســته ای ما دامن بزنند. وی در ادامه تصریح 
کرد: رئیس سازمان انرژی اتمی کشورمان در این نشست تأکید کرد 
که در چارچوب پادمان و گفت وگو با مقامات آژانس، ابهام نسبت به 
این موضوعات برطرف شدند و به نوعی بهانه از دشمنان گرفته شد 
و در موضوعات باقیمانده از جمله ۳ مکان هم طبق پادمان با آژانس 

همکاری خواهیم کرد.
ایران نظارت های فراپادمانی را اجرا نمی کند

سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس در 
مجلس یادآور شــد: در این جلســه کمالوندی هم با تشــریح مواد 
سه گانه مورد توافق در بیانیه مشترک سازمان انرژی اتمی و آژانس 
بین المللی، گفت ماک ما برای همکاری با آژانس، پادمان اســت و 
طبق قانون اقدام راهبردی مجلس شــورای اســامی، تا زمانی که 
تحریم ها طبق توافق رفع نشــود، ایران نظارت هــای فراپادمانی را 
اجرا نمی کند. عمویی تأکید کرد: کمالوندی در پاســخ به سؤالات 
مطرح شده از جانب نمایندگان، ادعای مطرح شده درباره دسترسی 
آژانــس به افــراد را رد کرد و همچنین گفت بــا توجه به اینکه در 
فردو افزایش فعالیت هســته ای داشــته ایم، براساس استانداردهای 
متعارف بازرســی آژانس، دفعات بازرسی از این سایت افزایش دارد. 
وی خاطرنشــان کرد: بر اســاس گزارش ارائه شده در جلسه، نحوه 
نظارت و راستی آزمایی بعدی در جلسه فنی که در آینده بین ایران 
و آژانس در تهران برگزار خواهد شد، مورد توافق قرار خواهد گرفت.

رئیس سازمان انرژی اتمی:

 بهانه جویی دشمنان با سفر گروسی رفع شد
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صفحه 5

 استاندار فارس:

نگاه باید به کتاب مجازی به عنوان مکمل باشد 
 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان فارس:

دنیای بدون نویسنده و شاعر سرد و بی روح است

معرفی 8 کتاب برتر جایزه کتاب سال فارس


